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Poliisimuseo avaa ovensa ensi vuonna 
Tampereella. Tähän asti Suomi onkin ollut 
ainoa läntinen maa, jossa ei ole omaa 
poliisimuseota.
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Kohta haetaan syyllisiä

Keskusta vei Suomen Eu-
roopan Unioniin. Tätä en-
nen käytiin massiivinen tie-
dotuskampanja liittymisen 
puolesta. Äänestäjille luvat-
tiin ruuan hinnan alenemista 
ja lähes kuu taivaalta, kun-
han äänestämme Suomen 
EU:n jäseneksi. Jäsenyys 
toteutui, mutta myöhem-
min kansa on huomannut 
tulleensa petetyksi. Ruuan 
hinta, jonka piti laskea, on-
kin noussut vuosi vuodelta, 
bensan ja sähkön hinnasta 
puhumattakaan. Eikä saatu 
sitä kuuta taivaalta, ei edes 
pientä palasta.

Tällä hetkellä poliittisel-
la rintamalla käydään ko-

vaa keskustelua maatalou-
den saamista kansallisis-
ta tukimuodoista. Pohjois-
Suomi on 142 -tuen piirissä, 
josta liittymissopimuksessa 
on maininta selkeästi, Suo-
mi antaa alueellista tukea 
tuolle alueelle.

Eteläisel le Suomelle 
maksetun 141-tuen koh-
dalla on lauselma (voi an-
taa), joka on paljon tulkin-
nanvaraisempi. Onko tuo 
141 pysyvä tukimuoto vai 
ei, uhkaako sen poistami-
nen Suomen maataloutta 
vakavasti vai ei?

Juuri tuo lauselma ”uh-
kaako tuen poistaminen 
maataloutta vakavasti”, joka 
on ehtona 141- tuen antami-
selle, on se kohta, jota tul-

kitaan eri tavoilla. Entinen 
pääministeri ja eduskunnan 
puhemies Paavo Lipponen 
tulkitsee tuon lausekkeen 
eräässä lausunnossa niin, et-
tä se on ehdollinen.

Olen sitä mieltä, että olo-
suhde-erot, jotka vakavasti 
uhkaavat maatalouttamme, 
ovat lyhyt kasvukausi ja pit-
kät kuljetusetäisyydet.

Liittymistä
kiirehdittiin liikaa

Ruotsissa tilakoot ovat jopa 
kolmenkertaiset Suomeen 

verrattuna. Tämä kehitys 
on nähdäkseni väistämättä 
edessä Suomessakin. 

Tulevissa neuvotteluissa 
141-tuen jatkuminen on to-
tinen paikka keskustapuo-
lueelle. Uskon, että neuvot-
teluissa saadaan aikaan jon-
kinlainen kompromissi, joka 
on ehkä vain puolet nykyi-
sestä tuen määrästä. Pitää 
tietenkin ottaa huomioon 
se seikka, että nyt tehtävä 
neuvotteluratkaisu on vain 
neljän vuoden mittainen. 
Tärkeitä kysymyksiä suo-
malaiselle maanviljelijälle 
ovat tuen taso, sen pituus ja 
saadaanko sitä lainkaan.

Kun Suomi liittyi Euroo-
pan Unioniin, meillä oli ai-
van liian kiire olla mallimaa, 
joka mukisematta täyttää 
liittymiskriteerit. Mielestä-
ni olisi ollut viisainta jättäy-
tyä koko Euroopan unionin 
ulkopuolelle.

Ennakoin
tulevia tapahtumia

Suomen mahdollisuudet 
tukea omaa maatalouttaan 
vähenevät koko ajan, ja 
loppuvat jossakin vaihees-
sa kokonaan. Hallitusohjel-
maan on kirjattu maanvilje-
lijöiden tulotason nostami-
nen hallituskauden aikana. 
Toisin päin taitaa käydä. 
Syyllisiä aletaan hakea tule-
vaan ahdinkoon, ketä syyt-
tävä sormi osoittaa?

Keskustapuolueelle on 
käynyt niin, että ladattu ase 
laukeaa taskussa ja osuu 
omaan nilkkaan. Ase, joka 
oli tarkoitettu kiintiösusi-
en pois pelotteluun maati-
lan lammastarhasta.

Moni maanviljelijä on 
tyytymätön Suomessa har-
rastettavaan maatalouspo-
litiikkaan. Ruuan hinnan 
jatkuva nousu saa monen 
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Järjestöasiaa

Syksy on järjestöissä vuosi-
kokousten aikaa. Perussuo-
malaispiirien kokouskier-
ros on parhaillaan käyn-
nissä. Piirien kokouksissa 
tehdään tärkeitä valintoja 
ja päätöksiä koskien tule-
vaa vuotta. Piirit valitsevat 
mm. puheenjohtajansa ja 
piiritoimikunnan. Kokouk-
sissa vahvistetaan esim. ta-
lousarvio tulevalle vuodel-
le ja samoin toimintasuun-
nitelma, joka ei ole suin-
kaan yhdentekevä, vaan se 
määrittää toiminnan suun-
nan ja tavoitteet tulevalle 
vuodelle. Aikanaan piiritoi-
mikunnat järjestäytyvät ja 
valitsevat toimihenkilönsä, 
asettavat asioitten valmiste-
lua varten työvaliokunnan 
ja muita tarpeellisiksi kat-
somiaan työelimiä. Piiriyh-
distykset toimivat puolueen 
alaisina piiritason toimintaa 
hoitavana kansalaisjärjestö-
nä, noudattaen puolueen ja 
sen virallisten elinten teke-
miä päätöksiä ja ohjeita.

Paikallisyhdistysten syys-
kokouksissa käsitellään 
paikallistason tärkeät asi-
at henkilövalintoineen toi-
mintasuunnitelmineen jne. 
Paikallisyhdistykset toimi-
vat puolueen ja piirin alai-
sena, paikallisella tasolla 
toimintaa hoitavana kan-
salaisjärjestönä, noudatta-
en puolueen ja sen virallis-
ten elinten tekemiä päätök-
siä ja ohjeita.

Ylintä päätösvaltaa puo-
lueessa käyttää joka toinen 
vuosi kokoontuva puolue-
kokous. Puoluekokous on 
kesällä omat valintansa ja 
päätöksensä tehnyt. Sen mu-
kaan eletään. Puolueella on 
toimiva johto, puoluehalli-
tus, puoluevaltuusto ja edus-
kuntaryhmä, jonka säännöt 
on käsitelty puoluevaltuus-
tossa. Perussuomalaisen 
puolueen kaikki elimet toi-
mivat puolueen sääntöjen ja 
määräysten mukaan.

Kokeneet järjestöihmiset 
pitävät tätä turhana kerta-
uksena. Sitähän se heil-
le onkin. Jokainen puolue-
osastossa ja piiriyhdistyk-
sessä pitempään toiminut 
tietää järjestöasiat ja on ne 
omaksunut ja hyväksynyt. 
Nyt kun puolueemme on 
kasvussa, uusia osastoja pe-
rustettaessa yleensä kaikki 
sujuu niin kuin pitää, mutta 
on käynyt niinkin, että in-
to on ollut sen verran ko-
va, ettei aina malteta kuun-
nella selviä ohjeita puolu-
een taholta. Osastoa on sit-
ten saatettu pyrkiä perusta-
maan säännöin, jotka ovat 
kaukana hyväksytyistä mal-
lisäännöistä, taikka sitten 
hässäköidään jotain muuta 
omin päin, ohjeista välittä-
mättä. Onpa eräässä yhte-
ydessä kuultu sellainenkin 
kommentti, ettei puoluetoi-
mistolta pidä sekaantua asi-
aan. Lausunto on ehkä lai-
tettavissa lausujan koke-
mattomuuden tiliin, mutta 

se osoittaa kuitenkin sen, 
että, kertaus marssijärjes-
tyksestä on tarpeen.

Sitten aivan lyhyesti sii-
tä, että puolueen linja luo-
daan aivan muualla kuin 
Internetin keskustelupals-
toilla, joilla pääasiassa ni-
mimerkkien suojista kir-
joitellaan mitä ikävimmillä 
tavoin henkilöihin mene-
viä törkeyksiä, solvauksia 
ja valheita. On pakko tode-
ta tämänkaltaisten keskus-
telupalstojen olevan tämän 
vuosituhannen alun vessan-
seinäkirjoittelua. Pääasias-
sa noille palstoille kirjoitte-
levat kaiketi ne, jotka vielä 
viimevuosituhannen puo-
lella runoilivat huusin sei-
niin, istuessaan reiällä ha-
julukkona.

Karvasta leipää

Viime aikoina olemme saa-
neet lukuisia esimerkkejä 
siitä, mitä Timo Soini tar-
koittaa sanoessaan: ”Missä 
EU, siellä ongelma”, keskus-
teltaessa Suomen 141-tues-
ta ja sen mahdollisesta jat-
kumisesta. Kuvaavaa on, et-
tä tuen alun perin neuvotel-
leet henkilöt ovat eri mieltä 
siitä, mitä aikanaan sovit-
tiin. Osan mielestä tuki on 
tilapäinen, osan mielestä so-
vittiin pysyvästä tuesta. Kun 
saman puolueen neuvotte-
lijat ovat taas asialla, miten 
luotettavasti he puolustavat 
Suomen tai edes suomalai-
sen viljelijän etua?

Olemme kuin alaikäinen 
lapsi vanhempiensa edessä: 
lapsella voi olla omaa rahaa, 
mutta vanhempi voi puuttua 
lapsen tekemään kauppaan 
ja purkaa sen. Samoin Suo-
mi ei saa edes omilla kan-
sallisilla tuilla tehdä omaa 
politiikkaa, jos joku EU:n 
jäsenmaa sitä vastustaa. Ja 
miksei vastustaisi? Muut jä-
senmaat ovat koko unionin 
olemassaoloajan puolusta-
neet omia kansallisia etu-
jaan. Miksi ei Suomi? Ei to-
ki, meidän piti kiirehtiä sul-
kemaan sokeritehdas, viis 
siitä, että muut samaan ai-
kaan lisäsivät tuotantoaan!

Näillä eväillä saamme sa-
noa hyvästit kaikelle koti-
maiselle ruuantuotannol-
le pidemmällä aikavälillä, 
koska aina löytyy joku jä-
senmaa, jonka kilpailuetua 
se loukkaa. Voiko perussuo-
malainen kuluttaja hyväk-
syä tämän? Eikö suomalai-
nen viljelijä saakaan enää 
viljellä tai kasvattaa karjaa, 
koska muuallakin Euroo-
passa tehdään niin? Ehkäpä 
nykyinen hallitus ulkoistaa 
myös syömisen Ranskaan, 
Saksaan tai Tanskaan.

kaupassa kävijän ihon ka-
nanlihalle. 

Tulevaan uudistussopi-
mukseen, joka tulee edus-
kunnan käsittelyyn ensi 
vuoden keväällä, ei sallita 
sitovaa tai neuvoa-antavaa 
kansanäänestystä. Monet 
ihmiset, minä mukaan luet-
tuna, tulevat vaatimaan ää-
nekkäästi kansanäänestystä 
uudistussopimuksesta.

Poliittinen myllerrys Suo-
messa on alkanut, ja se vah-
vistuu poliittista valtaa pi-
tävien tahojen tappioksi. 
Perussuomalaiset on ainoa 
eduskuntapuolue, joka on 
selkeästi aina ollut EU-vas-
tainen. Ihmisten tyytymättö-
myys EU-myönteiseen poli-
tiikkaan nostaa puolueem-
me kannatusta oikeutetus-
ti. Tällä hetkellä kannatuk-
semme on jo 5.1%,  ja uskon 
sen nousevan nopeasti 10% 
tuntumaan.
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Perussuomalaisten kannatus on vaalien 
jälkeen jatkanut kasvuaan. Tämä aiheut-
taa hermostuneisuutta kilpailijoissamme. 
Loka- ja parjauskampanjat ovat käynnis-
sä. Tähän kampanjaan yritetään harhaut-
taa ja houkutella myös henkilökohtaisis-
sa toiveissaan pettyneitä perussuomalai-
sia. Myrkynkylväjien tulos on ollut keh-
no. Todellinen perussuomalainen ei alistu 
kokoomuksen, keskustan tai sosialistien 
käsikassaraksi.

Piirikokoukset ovat menneet vahvassa 
tekemisen ja kunnallisvaalityön henges-
sä. Piirikokoukset ovat sujuneet suuren 
yksimielisyyden vallitessa henkilövalinto-
ja myöten. Naisjärjestö ja nuorisojärjestö 
ovat valinneet uudet hallitukset ja molem-
pia johtavat tutut ja tunnustetut vetäjät.

Perussuomalaisten kannatus kasvaa 
ja se tuo mukanaan uutta väkeä ja luon-
nollista kilpailua seuraavissa vaaleissa. 
On kysymys siitä, että onko meillä malt-
tia kasvaa. Poliittisen pyrkyrin tunnistaa 
parhaiten kahdesta merkistä, uutena tu-
lokkaana ja äsken heränneenä tai vanha-
na vihtahousuna hänellä näyttää olevan 
kaikki ideat itsellään, eikä kukaan pit-
kään mukana ollut muka ymmärrä mi-
tään, toisena hän on kiinnostunut rahas-

ta eli siitä kuinka hän saisi sitä käyttöönsä 
omiin tarkoitusperiinsä.

Puolueen etulinjassa koko sen olemassa 
olon aikana seisseenä, suhtaudun ihmisiin 
näyttöjen – en suurien puheiden perusteel-
la. Rakentaville uusille voimille pidämme 
ovet auki ja annamme tasavertaiset mah-
dollisuudet toimia ja antaa näyttöjä.

Olemme kovalla työllä ja raskain uhrauk-
sin saaneet perussuomalaiset nousuun, puo-
luehallitus ja puoluejohto huolehtivat myös 
jatkossa, että jäsenistömme suuren enem-

Onko meillä malttia kasvaa?

Puheenjohtaja
t i m o . s o i n i @ e d u s k u n t a . f i

”...suhtaudun

ihmisiin

näyttöjen -

en suurien puheiden 

perusteella.”

PerusSuomalainen
puheenjohtaja Timo Soini

mistön ääni ja linja toteutuu käytännön 
poliittisissa päätöksissä. Siihen meille on 
valta annettu ja sitä valtaa käytetään.

Haaste

Haastan jokaisen perussuomalaisen läh-
temään kunnallisvaaliehdokkaaksi puo-
lueemme ehdokaslistalle kunnallisvaa-
leissa ja hankkimaan lisäksi yhden uuden 
kunnallisvaaliehdokkaan. Voitamme vaa-
lit varmasti jos ehdokasasettelumme on-
nistuu. Ota puheenjohtajan haaste vas-
taan ja pistä paremmaksi.

Eduskunnassa sanottua

Kylmä ystävä
Ystävä oli minulla

kuin pakastin
ja sinua minä rakastin.

Tunteeni ei sinua
sulattanut,

eikä rakkauteni
lämmittänyt.

Kovin olit sisäisesti
hyytävän kylmä
ja kohmeinen.
En silloin sitä
huomannut.

Kävit ylikierroksilla,
kun hyytävän suukon sain.

Kuitenkin tarvitsen
sinua ystäväni

eloni taipaleella
ainiaan.

Oi sinä rakas
jääkaappini.

Irja Parviainen
Riistavesi

Runohetki

”Mielestäni nyt on tietysti tehtävä kaik-
ki voitava, että artiklaan 141 saadaan jat-
koa pysyvänä viimeksi sovitussa muodossa, 
koska Suomen kansallehan kyseistä artik-
laa tarjottiin ennen kansanäänestystä jopa 
pysyvänä eikä määräaikaisena. Eikö halli-
tuksen olisi tehtävä nyt selväksi, että halli-
tuksen puolesta ei tulla joulukuussa alle-
kirjoittamaan Lissabonissa poliittisesti so-
vittua perustuslakisopimusta, mikäli artik-
laa 141 ei hyväksytä aikaisemmin sovitussa 
Suomen tulkitsemassa muodossa?”
Raimo Vistbacka 23.10.2007

”Kevyt oli pääministerin ilmoitus kuin pou-
tapilvi. Suomi on taas saanut kaiken, vaikka 
ei ole vaatinut mitään. Näissä 141-neuvot-
teluissa päätöksentekijä on Euroopan unio-
nin komissio, siis Brysselin spedet. He päät-
tävät. Meillä ei ole eduskuntana ikävä kyllä 
mitään sananvaltaa siihen. Tämä on Euroo-
pan unionin meininki. Mutta EU on jo hä-
vinnyt. EU on jo hävinnyt tämän perustus-
lakitaistelun sen takia, että se perustui val-
heelle. Tämä on sama sopimus kuin perus-
tuslaki, mutta sitä ei kutsuta perustuslaiksi. 
Tämä on häpeällistä. Tämän taakse men-
nään Ranskassa, Britanniassa ja muualla.”
Timo Soini 23.10.2007

”Ison-Britannian Suomelta saaman 141 
miljoonan euron EU:n jäsenmaksuhelpo-
tus voitaisiin jättää maksamatta. Kumpi on 
Suomen hallitukselle tärkeämpi Iso-Bri-
tannia vai Suomen sairaanhoitajat? Lisäk-
si Suomi suunnittelee rakentavansa rekka-
parkin Suomen puolelle vastaten myös sen 
24 miljoonan euron rakennuskustannuksis-
ta. Miksi Venäjää ei pyydetä rakentamaan 
parkkia omalle puolelleen ja omalla kus-
tannuksellaan, ovathan he tuoneet oman 
rajaliikenneongelmansa Suomen puolel-
le? Jo näillä kahdella toimenpiteellä hal-
litus keräisi 160 miljoonaa euroa hoitajien 
palkanmaksua varten.”
Pentti Oinonen 4.10.2007

Meidät on pysäytetty. Meidän silmämme 
on avattu väkivaltaisesti.

Joko nyt suomalaisina näemme, että niin 
kutsuttua ”kehitystä” on hidastettava?

Kaikki mitä ”kehitykseksi” kutsutaan, ei 
ole aina hyvästä.

Ei yksilöille, ei perheille,
ei yhteisöille, eikä yhteiskunnallemme, 
siis meille suomalaisille.

Jokainen ihminen ja jokainen elämä on ai-
nutlaatuinen. Tälle yksinkertaiselle totuu-
delle meidän on annettava enemmän aikaa 
ja huomiota.

Nyt kun silmät ovat auki, tämä pitää kaik-
kien voida nähdä.

Tarvitsemme siviilirohkeutta katsella tar-
kemmin ympärillemme arkena, niin ystä-
väpiirissä, kodeissa, kouluissa, työpaikoil-
la ja koko yhteiskunnassamme.

Löytyykö tätä välittämistä tällaisena päi-
vänä ja tulevaisuuden arjessa?

Haluan, että hidastamme tätä nykyistä 
”kehitystä”.

Tarvitsemme kaikki siunausta ja voimaa 
elää eteenpäin.

Timo Soinin puhe eduskunnassa 8.11.

Jokela

Eduskunnan liikenne- ja viestintävaliokun-
nan mielestä liikenneturvallisuuden paran-
tamiseen tarvitaan lisää rahaa ja tehok-
kaampaa asennekasvatusta.

Va l iokunta  anto i  kesk iv i ikkona 
24.10.2007 lausuntonsa (LiVL 10/2007) lii-
kenne- ja viestintäministeriön liikennetur-
vallisuutta koskevasta selvityksestä, jota 
valiokunta oli pyytänyt.

Valiokunta on huolissaan siitä, että lii-
kenneturvallisuus on alkuvuonna heiken-
tynyt. Tieliikenteessä on elokuun loppuun 
mennessä kuollut 252 ihmistä, mikä on 50 
enemmän kuin viime vuoden vastaavana 
aikana. Myös loukkaantuneiden määrä on 
kasvanut selvästi. Huonon kehityksen taus-
talla on useita eri syitä kuten piittaamatto-
muus säännöistä, päihteet, nuorten kuljet-

tajien riskikäyttäytyminen sekä moottori-
pyörien ja mopojen joutuminen yhä use-
ammin osallisiksi onnettomuuksiin. Valio-
kunnan mielestä liikenneturvallisuustyön 
pitääkin terävöityä, jotta asennekasvatus 
tavoittaisi ne kohderyhmät, jotka eniten 
ovat sen tarpeessa.

Turvallisemmille autoille kevyempi 
verotus

Valiokunta toivoo myös harkittavaksi, voi-
daanko uusien turvallisempien autojen 
hankkimista kannustaa verotuksella.

Lisää rahaa tarvitaan valiokunnan mie-
lestä sekä keskikaiteiden rakentamiseen 
pääteille että liikkuvan poliisin liikenneval-
vontaan. Keskikaiteita ei kuitenkaan pitäisi 

tehdä vaijereista, jotka ovat moottoripyö-
räilijöille vaarallisia.

Valiokunta pitää hyvänä tekeillä olevaa 
lakimuutosta, jolla alkolukko tulee pakol-
liseksi toistuvasti rattijuopumuksiin syyllis-
tyneille. Rattijuopon auton menettäminen 
valtiolle on mahdollista jo nyt mutta valio-
kunnan mielestä poliisien ja syyttäjien pi-
täisi saada yhtenäiset ohjeet asiasta.

Valiokunnan mielestä mopokorttiin liit-
tyvät kysymykset pitäisi selvittää kuljetta-
jakoulutuksen kokonaisuudistuksesta riip-
pumatta. Myös mönkijöiden liikenneturval-
lisuuden parantamiseksi olisi syytä ryhtyä 
toimenpiteisiin.

Lähde:
Eduskuntatiedotus

Eduskunta tiedottaa

Liikenne- ja viestintävaliokunta
haluaa terävämpää liikenneturvallisuustyötä



Internet-sivut: www.perussuomalaiset.fi PerusSuomalainen   11/2007 Sähköposti: peruss@perussuomalaiset.fi 4

Kansanedustaja, Raimo Vistbacka
r a i m o . v i s t b a c k a @ e d u s k u n t a . f i

Yleisesti voi sanoa sotiemme ve-
teraanien asioiden menneen vii-
me vuosina eteenpäin, mutta saa-
mieni kirjeiden perusteella näyt-
tää monenlaisia epäkohtia edel-
leen löytyvän. Kuluvanakin vuon-
na monelta paikkakunnalta on 
viestitetty kuntoutusmäärära-
hojen loppuneen jo kesän tietä-
missä. Epäkohtien korjaaminen 
on ennen kaikkea hallituksen ja 
eduskunnan tehtävä.

Parhaillaan eduskunnan kä-
sittelyssä on ensi vuoden talous-
arvioesitys. Siinä hallitus esittää 
näyttävästi mainostamaansa vete-
raanipakettiin valitettavasti vain 
10 miljoonan euron parannusta 
ja sekin otetaan RAY:n tuotosta. 
Itsenäisyytemme 90-vuotisjuhla-
vuonna olisin odottanut hallituk-
selta merkittäviä parannuksia so-
tiemme veteraanien ja kotirinta-
manaisten asemaan.

Työkyvyttömyysasteista eroon

Hallitus antoi eduskunnalle myös 
esityksensä laiksi sotilasvamma-
lain 6 ja 17 pykälien muuttamises-
ta. Hallitus esittää, että yksityises-
sä laitoksessa annettu huolto tai 
osa-aikainen huolto myös silloin, 
kun sen tarve johtuu muusta kuin 
korvatusta vammasta tai sairau-
desta, voidaan korvata sotainva-
lideille, jos heidän sotilasvamma-
lain mukainen työkyvyttömyysas-
teensa on 25 prosenttia.

Lakiesityksessä esitetään myös, 
että sotilasvammalain mukaista 
hautausapua voidaan myöntää 

vainajan kuolinpesälle 1 599,65 
euroa siltä osin kuin hautauskus-
tannuksiin on käytetty muita kuin 
kuolinpesän varoja muun muassa 
silloin, kun vahingoittuneen tai 
sairastuneen työkyvyttömyysaste 

oli hänen kuollessaan vähintään 
20 prosenttia. 

Mielestäni on aika härskiä kir-
joittaa lain tasolla jonkun etuu-
den saamisen edellytyksenä ole-
van määrätyn työkyvyttömyys-

asteen, kun kyse on sentään kes-
ki-iältään noin 86-vuotiaista isän-
maamme itsenäisyyden puolesta 
taistelleista veteraaneista.

Valtiokonttorin päätökset

Erääksi ongelmaksi on myös 
muodostunut se, millä tavoin tuo 
ns. työkyvyttömyysasteprosent-
ti määritellään. Näyttää siltä, että 
nykyisin asioita käsittelevä Valtio-
konttori ei juuri anna arvoa hake-
muksen mukana olevalle veteraa-
nia henkilökohtaisesti tutkineen 
erikoislääkärin lausunnolle. 

Päätös perustunee useimmiten 
Valtiokonttorin oman ns. asian-
tuntijalääkärin lausuntoon, joka 
on annettu veteraania tutkimatta 
ja näkemättä. Liian usein päätök-
sissä todetaan, että ns. haitta-as-
teen korottamiseen ei ole aihetta. 
Nykyinen menettely on mielestä-
ni veteraaneja nöyryyttävää. Siitä 
olisi päästävä kokonaan eroon.

Turha byrokratia pois

Kun on kuunnellut rintamaveteraa-
nien kertomuksia sotakokemuk-
sistaan, niin oman arvioni mukaan 
jokaisella heistä on noista vuosis-
taan sellaisia ruumiillisia ja henki-
siä vammoja, jotka voitaisiin vallan 
hyvin tulkita kuuluvan sotilasvam-
malain piiriin siten, että kaikki pro-
senttirajat voitaisiin poistaa.

Tiedän, että meillä olisi varmas-
ti varaa siihen, että voisimme taa-
ta jokaiselle sotiemme veteraanil-
le ja kotirintamanaiselle vanhuus-

vuosiksi hyvät ja ihmisarvoiset 
olosuhteet ilman turhaa byrokra-
tiaa. Näihin etuuksiin tulisi kuu-
lua ainakin niin laitoshuolto kuin 
laitos-, avo- ja päiväkuntoutus se-
kä kotipalvelut siivouksineen, ik-
kunan- ja pyykinpesuineen ja pi-
hatöineen. Lisäksi heille olisi taat-
tava yksi lämmin ateria päivittäin 
sekä saattohoito laitoksissa ennen 
kuolemaa että hautausapu.

Meillä on varaa

Tämä ei olisi liikaa kansamme it-
senäisyyden ja vapauden puoles-
ta taistelleelle sukupolvelle, joka 
myös suurelta osin on rakentanut 
nykyisen hyvinvointimme. Meillä 
olisi siihen myös varaa, jos vertaa 
vaikka talousarvioesityksen eräi-
siin kohteisiin: 24 miljoonaa euroa 
maksavaan Vaalimaan rekkapark-
kiin, EU-jäsenmaksun 73 miljoo-
nan euron kasvuun tai kehitysavun 
90 miljoonan euron lisäykseen pu-
humattakaan siitä, että osallistum-
me Iso-Britannian EU-jäsenmak-
suhelpotuksen rahoittamiseen ensi 
vuonna 141 miljoonalla eurolla.

Kuka kehtaa vielä väittää, ettei 
meillä olisi varaa parantaa mer-
kittävästi sotiemme veteraani-
en ja kotirintamanaistemme elin-
olosuhteita niin kauan kuin heitä 
vielä on keskuudessamme? Pian 
se on myöhäistä.

Raimo Vistbacka
Perussuomalaisten 
eduskuntaryhmän 
puheenjohtaja

Arvostetaanko sotiemme veteraaneja?

3.10.2007 kokoontui kolmisen-
kymmentä innokasta Varsinais-
Suomen piirin perussuomalais-
ta pitämään syyskokoustaan Lie-
toon. Mukana oli osanottajia Uu-
destakaupungista Saloon. Oli 
nuoria ja konkareita sekä vierai-
ta Helsingistä ja niitä tavallisia 
suomalaisia. 

Kalevi Satopää Salosta kertoi 
nuorten sanoneen heidän infor-
maatiotilaisuudessaan, että nuor-
ten mielestä nykyisin on tren-
dikästä olla perussuomalainen. 
Näyttää siltä, että puoluejohtaja 
Timo Soinin tavoittelema puolu-
een normalisointi toimii.

Perussuomalaisiin haluavat tä-
nään kuulua kaikki vauvasta vaa-
riin, maaseudulta ja kaupungis-
ta, vaikka ennen ansioksi luet-
tiin kainuulaisena pienviljelijä-
nä toimiminen. Ei se tietenkään 
vieläkään mikään haitta ole, mut-
ta mukana toimivien piiri vain on 
laajentunut. Tässä tosin ei ole mi-
tään kummallista, koska piirisih-
teeri Iiris Peltomaan eräs perus-
te liittyessään mukaan oli se, että 

onneksi on olemassa puolue, jossa 
oman järjen käyttö on sallittua.

Varsinais-Suomen piirin puheen-
johtajana on elektroniikan ja tieto-
liikennetekniikan tohtori ja Turun 
paikallisosastoa johtaa valtiotietei-
den tohtori, mutta niitä tavallisia 
kansalaisia on sentään enemmän. 
Vaikka koulutuksesta voi olla hyö-
tyä, niin toivotaan silti, että taval-
listen suomalaisten tuki ja osallis-
tuminen puolueen toimintaan säi-
lyy. Tavikset kun pystyvät usein 
aistimaan paremmin miltä kansal-
ta juuri nyt tuntuu. Oppineet ovat 
hyviä laskemaan, mutta muista-
kaapa vain kuinka Eino Poutiai-
nen 1970-eduskuntavaalien yhte-
ydessä saattoi häpeään yleisradion 
tietokoneet ja vaaliennusteen.

Laajan piirin toiminnan vetämi-
sessä on paljon työtä. Varsinais-
Suomessa tätä tehtävää hoitavat 
viereisessä kuvassa oleva nelikko 
apulaisineen. Takana vasemmalta 
pj. Lauri Heikkilä, vpj. Leila Han-
nula ja vpj. Juhani Pilpola. Edes-
sä on istumassa piirisihteeri Iiris 
Peltomaa. 

Syyskokouksessa käsiteltiin 
normaalit sääntöjen mukaiset 
ja eräitä päivänpolttavia asioita. 
Etenkin seuraavat kunnallisvaa-
lit aiheuttivat keskustelua. Ehdo-
kasasettelu on jo alkanut. 

Piristystä kokoukseen toivat Hel-
singistä saapuneet vieraat, Perus-
suomalaisten puoluesihteeri Ossi 
Sandvik ja toiminnanjohtaja Antti 
Valpas. Molemmat pitivät puheen-
vuorot, joissa käsiteltiin muun mu-
assa Suomen EU-tapahtumia ja 
nuorten toiminnan organisointia.

Nuorten kiinnostuminen yhteis-
kunnallisten asioiden hoidosta on 
selvästi kasvanut. Siksi Turkuunkin 
on asetettu PerusS-nuorten yhteys-
henkilö (Teemu Välimäki), jonka 
tehtävänä organisoida toimintaa 
ja järjestää mahdollisuuksien mu-
kaan erilaisia tapahtumia. Nyky-
ajan nuoret ovat innokkaita netin 
käyttäjiä ja menossa onkin omien 
sivustojen kehittäminen. Vielä kai-
vataan mm. sopivaa interaktiivista 
moderoitua keskustelusivustoa.

Jukka Auranen

Perussuomalaisia Liedossa
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Jokelan koulusurmat järkyttivät
monia lukijoitamme

Kun mieli järkkyy, se an-
taa kasvot monen ihmisen 
mielessään kokemalle vää-
ryydelle. Jokelan koulul-
la Tuusulassa sattunut tra-
gedia saa pohtimaan ihmi-
sen heikkoa rakennetta. 
Kuinka pieni onkaan täy-
dellisyyteen pyrkivän aja-
tusmaailman ja mielipuo-
lisiin tekoihin johtavan ih-
mismielen ero.

Hyvin monet murhenäy-
telmää kommentoineet psy-
kiatristen alojen ym. asian-
tuntijat olivat jopa yllättävän 
yksimielisiä siitä, että pelko 
Jokelan kaltaisesta tapah-
tumasta myöskin Suomes-
sa, on ollut pitkään todelli-
nen. Kun ihminen kokee yh-
teiskunnan kohtelevan hän-
tä epäoikeudenmukaisesti, 
se voi sairaassa mielessä ai-
heuttaa ihmisjärjelle käsittä-
mättömiä reaktioita.

Tätä asiaa ei voi ohit-
taa yhtenä yksittäisenä ta-
pahtumana. On selvitettä-
vä mikä on yhteiskunnas-
sa pielessä, kun tällaista ta-
pahtuu. Se ei poista eikä vä-
hennä uhrien eikä heidän 
läheistensä suurta tuskaa, 
mutta voi pelastaa monel-
ta uudelta tragedialta.

Tämä murhenäytelmä ai-
heuttaa joukon kysymyksiä, 
joihin yhteiskunta joutuu 
vastaamaan. Mitä valmiuk-

Tuusulan murhenäytelmä 
kansallinen tragedia

sia on nuorten mielenter-
veydellisiin ongelmiin puut-
tua riittävän aikaisin? Tämä 
oli  tapahtuman yhteydessä 
haastateltujen nuortenkin 
yleisin huolenaihe.

Syyllistämättä mitenkään 
tämänkin tappajan käyttä-
mien nettisivustojen luki-
joita, niitäkin oli, eikö asioi-
hin puuttumisen kynnys pi-
täisi näinkin suorissa uhka-
uksissa olla matalampi?

Eikö nettisivujen valvon-
taan todellakaan ole mitään 
mahdollisuuksia? Poliisi ai-
nakin levittelee käsiään. 
Onko meidän hyväksyttä-
vä kaikki mitä ”mm netis-
tä” meille syötetään? Jos ja 
kun sivuilla voi ihailla joi-
takin tapahtuneita murha-
juttuja tai esimerkiksi Hit-
lerin tekoja ilman, että ku-
kaan niihin puuttuu, on yh-
teiskunta ja sen päättäjät-
kin osavastuullisia.

Yhteiskunnasta on tul-
lut kova taloudellisia arvo-
ja ja menestystä hamuavien 
paratiisi. Tuloerojen nopea 
kasvu aiheuttaa yhteiskun-
nallisia luokkaeroja, jotka 
tulevaisuudessakin aiheut-
tavat mielenterveydellisiä 
ongelmia ja paineita, ellei-
vät päättäjät herää lasikaa-
pistaan todellisuuteen.

Reijo Ojennus

Arvoisat edustajat,

Syvä suru pysäytti eilen Suomen. Uudellamaalla, 
Jokelassa tapahtunut järkyttävä tragedia kosket-
taa meitä kaikkia. Lukiolaispojan käsittämätön te-
ko riisti hengen kuudelta nuorelta ja kahdelta ai-
kuiselta. Suru ja tuska astuivat lyhyessä hetkessä ar-
keemme, tavallisesta ja turvallisesta koulupäivästä 
tuli synkkä painajainen.

Ei ole olemassa vastauksia, on vain paljon kysy-
myksiä ja mittaamatonta tuskaa. Suurin suru kos-
kettaa tietenkin murhenäytelmän uhrien omaisia 
ja läheisiä. Meidän kaikkien suomalaisten lämmin 
myötätunto ja osanotto on luonanne.

Myyrmäen ja Jokelan kaltaiset tapahtumat jät-
tävät ankarat jäljet. Olemme uskoneet, että se mi-
tä tapahtuu maailmalla, ei voi olla totta täällä. Nyt 
kaikki on toisin. Meidän on kyettävä huomaamaan 
myös hiljaisia lähes äänettömiä signaaleja lähellä 
olevien pahoinvoinnista. Kaiken arkipäivän kiireen 
keskellä pitäisi jättää aikaa välittämiselle, toisen ih-
misen kohtaamiselle, inhimillisyydelle.

Aikuisten on nyt keskityttävä tukemaan häm-
mentyneitä lapsia. On hyvä jos kouluissa ja kodeis-
sa keskustellaan ja ollaan läsnä - yhdessä kantaen 
suru ja pelko on helpompi kohdata. Perusturvalli-
suutemme on järkkynyt ja sen rakentaminen pala 
palalta uudelleen on yhteinen tehtävämme. 

Uhrien omaisten perheissä elämä on muuttunut 
pysyvällä tavalla. Mikään menetys ei ole niin suu-
ri kuin läheisen kuolema. Toivon teille kaikille voi-
mia kantamaan tätä suurta surua.

Puhemies Sauli Niinistö

Hiljainen hetki 
eduskunnan istunnossa 

8.11.2007

PerusSuomalainen-
lehden toimitus

ottaa osaa uhrien 
omaisten suruun.

Jokelan murhenäytelmän juuret ovat syvällä. Pienten 
kodikkaiden koulujen lakkauttaminen, ja yhä suurem-
pien oppilasmäärien sullominen yhteen suureen kou-
lukeskukseen tuo mukanaan turvattomuuden ja rau-
hattomuuden. Oppilaat ja opettajat pelkäävät ja voi-
vat pahoin.

Kriisikansio, koulun ja kodin yhteistyö, interaktiivi-
suus, tehokkuus ja täsmäopetus, ovat liian usein pelk-
kää sanahelinää.

Oppilashuolto ei toimi. Terveydenhoitajilla, psykolo-
geilla ja kuraattoreilla ei ole riittävästi aikaa oppilaan 
tehokkaaseen auttamiseen ja kuuntelemiseen.

Ministeriö ja kouluhallitus suoltavat alati uusia oh-
jeistuksia, vaikka aiempiakaan ei ole kyetty saattaa 
käytäntöön. Jokainen päällikkö haluaa ommella kou-
lukeisarille uudet muodikkaat vaatteet.

Jatkuva muutos ja vakavilla asioilla leikittely ei saa 
olla mikään itseisarvo.

Rehtorit, opettajat ja muu koulun henkilökunta ih-
mettelevät miksei heille anneta todellisia työkaluja 
koulurauhan palauttamiseksi. Mistä kiikastaa?

Luokaton lukio lisää jo peruskoulussa alkanutta eris-
täytymistä, juurettomuutta ja yksinjäämisen tunnetta.

Kun pahoinvointi ylittää sietorajan, voi se hyvinkin 
purkautua Jokelan kaltaisena ylenantamisena

Heinolassa 09.11.2007
Risto Kuoppa
opettaja

koulukeisarin uudet 
vaatteetSuomalaisilla tv-kanavil-

la  amerikkalaisia elokuvia 
tulee usein. Elokuvissa lie-
huvat tähtiliput ja amerik-
kalaiset ovat aina sanka-
reita ja maailman pelasta-
jia, muut maat ovat pahoja 
ja rikollisia.

Ohjelmissa ammutaan su-
rutta, paljon ihmisiä kuolee 
ja loukkaantuu, mutta am-
pumisen ja loukkaantumis-
ten surullista puolta ei kos-
kaan käsitellä. Inhimillinen 
hätä, suru ja kipu eivät kuu-
lu elokuvantekijöiden käsi-
kirjoituksiin. Sankarit ovat 
palvottuja ja kunnialla sep-
pelöityjä (kullalla ja kun-
niamerkein) hyviä ihmisiä, 
joita kunnioitetaan ja pal-
votaan. Nuo sankari-ihmi-
set nostattavat herkissä kat-
selijoissa kuohuvia tunteita, 
joiden innoittamina leiki-
tään ja ollaan tosissaankin 
monissa arkielämän asiois-
sa. Yksi osuva esimerkki 
tästä seuraavaksi.

Maassamme käydään väri-
kuulasotia, joissa ammutaan 

toista ihmistä ampumisen ja 
saalistamisen ilosta. Nuo lei-
kit ovat toisintoja opituista 
sankarielokuvista. Harras-
tusta perustellaan liikunnal-
la. Isot miehet konttaavat, 
juoksevat puiden taakse ja 
huutavat toisilleen. Reipasta 
urheilua vai ei? Ampumista 
ja tappamista hupiviihteen 
verhoon kätkettynä.

Elämme yhteiskunnas-
sa, jossa kuunnellaan sil-
mät loistaen jumputtavaa 
musiikkia, jossa huudetaan 
vertahyytävästi: tappakaa, 
tappakaa, saatana on her-
ranne hallelujaa.

Olemme menettämässä 
toinen toisistamme välittä-
misen ja rakkauden. Olem-
me menneet kovien ja julmi-
en arvojen maailmaan, jos-
sa heikkojen kuuluu palvella 
sankareita, ja vahvojen pitää 
olla sankareita omassa itsek-
kyydessään. Peräänkuulutan 
vastuuta toisista ihmisistä ja 
heidän pahoinvoinnistaan. 
Yhteiskunnan tehtävä on 
rahoittaa ennaltaehkäise-

vää nuorisotyötä, ja raken-
taa kattava sosiaalinen ja 
taloudellinen turvaverkos-
to, jonka varassa ihmistä ei 
jätetä yksin, kun tulee vaike-
uksia ja vastoinkäymisiä.

Raaka todellisuus esille
myös elokuvissa

Vastapainoksi olisi lähetet-
tävä ohjelmia, joissa näyte-
tään ne tosiasiat mitä seu-
raa, kun toista ihmistä am-
mutaan tai tehdään räjähtei-
tä, joissa ihmisiä silpoutuu ja 
kuolee. Mielestäni olisi myös 
tehtävä dokumentteja, jois-
sa haastateltavat kertovat 
sen inhimillisen hädän ja 
tuskan, jota joudutaan kär-
simään sekä uhrien että te-
kijöiden lähipiireissään traa-
gisten tapahtumien jälkeen.

Olisi hyvä näyttää myös 
sodan nurjat kasvot, jot-
ka laittavat  ihmiset miet-
timään asioita. Napalmin 
polttamia naisia, lapsia, 
miinaan astuneita miehiä. 
Paljon kärsimystä ja hä-

tää, jota ihminen aiheut-
taa lähimmäiselleen. Yleis-
tä keskustelua pitää käydä 
ilman tuomitsemista aina 
kun kohdataan väkivaltais-
ta kuolemaa. Tapahtumassa 
ovat kaikki osapuolet uhre-
ja, myös teon suorittaja.

Yhteiskuntamme ei mie-
lellään ota kantaa siihen, 
mihin arvomaailmamme 
on mennyt ja on menossa, 
kunnioitammeko kristillisiä 
perusarvoja vai olemmeko 
rahan sokaisemina itsekkäi-
tä, rahanahneita ja raadol-
lisia. Perusarvot ovat oma-
hyväisiä, emmekä ota tar-
peeksi huomioon sairaan-
hoitoa ja mielenterveys-
hoitoa. Rahako ratkaisee, 
kun ne ovat vain menoeriä, 
joita pitää supistaa ja sijoit-
taa siitä säästyvät rahat esi-
merkiksi kalliisiin ooppera-
taloihin, joiden tarjonnasta 
voi nauttia vain pieni etuoi-
keutettujen joukko.

Nim.
Aasillakin on häntä

Ottakaamme vastuu toisistamme ja itsestämme
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Pikkupojalta kysyttiin: ”Kumpi on parempi, 
Paavo Lipponen vaiko Ukko Nooa?

Poika vastasi: Ukko Nooa tietenkin, hän oli 
kunnon mies!”.

Lasten suusta

Syyskokouksia

Järjestötoiminta

Pohjois-Savo
Pohjois-Savon piirin syyskokous Kuopion kaupungin pää-
kirjastolla lauantaina 24. 11. 2007 klo 11.00. Kahvitarjoilu. 
Tilaisuus kaikille vapaa. Tervetuloa.

Pohjois-Karjala
Perussuomalaisten Pohjois-Karjalan piirin syyskokous sun-
nuntaina 2.12.2007 klo. 11.30. Paikka: Joensuu, Vanha Rup-
la, Sepänkatu 42.

Puolueen edustajina varapuheenjohtaja, kansanedustaja 
Pentti Oinonen, puoluesihteeri Ossi Sandvik sekä PerusS 
Nuorten toiminnanjohtaja Antti Valpas.

Kokkolan Seutu
Kokkolan Seudun Perussuomalaiset ry.n syyskokous tors-
taina 6.12.2007 klo 13.00 Keskipohjalaisten klubin ravin-
tolassa Kokkolassa.

Sääntömääräiset asiat. Kokouksen jälkeen perussuoma-
laisten itsenäisyyspäivänlounas.  Kaikki tervetulleita!

Rautkoski
ja Lehto johtoon

Lahden Perussuomalaiset ry. valitsi syysvuosikokouk-
sessaan järjestön puheenjohtajaksi Paavo Rautkosken 
ja varapuheenjohtajaksi Rami Lehdon. Taloudenhoita-
jaksi valittiin Toni Siira.

Muut hallituksen jäsenet ovat Reijo Skippari, Pent-
ti Huttunen ja Harri Nieminen. Hallituksen varajäsen 
on Matti Tarvainen. Tiedottajaksi ja järjestösihteeriksi 
kutsuttiin Lasse Koskinen.

Syysvuosikokouksessa poliittisen tilannekatsauksen 
esittivät Perussuomalaisten varapuheenjohtaja Au-
li Kangasmäki ja Perussuomalaisten naistenliiton pu-
heenjohtaja Marja-Leena Leppänen.

Lahden Perussuomalaiset on käynnistänyt alustavat 
vaaliliittotunnustelut Lahdessa. Tähän mennessä se on 
ollut yhteydessä kristillisdemokraatteihin, kokoomuk-
seen, keskustaan ja senioripuolueeseen.

Tarkoituksena on saada aikaan mahdollisimman laaja 
vaaliliitto ensi vuoden syksyn kunnallisvaaleihin. Tun-
nustelut ovat olleet tähän mennessä vasta alustavia. Mi-
tään sopimuksia ei ole vielä tehty.

Nastolaan on perusteilla parhaillaan oma puolue-
osasto. Lahden Perussuomalaiset toimii yhteistyössä 
Orimattilan, Nastolan ja Hollolan osastojen kanssa. 
Valtakunnallisesti Perussuomalaiset ylittivät juuri 5,1 
% kannatuslukemat.

Kontulan PerusS
tahdon asialla

Kuntatyönantajan ja Tehyn välinen palkkakiista uhkaa 
hyvinvointivaltiomme rakenteita. Näin väitetään monella 
suulla ja takaa löytyy myös monta tarkoitusperää. Kontu-
lan Perussuomalaiset linjaavat tarkoitusperänsä pitkäkes-
toisen ja kauaskatseisen päätöksenteon suuntaan.

Tehyn vaatimukset koulutetun hoitohenkilökunnan 
palkkatason korjaamisesta ovat oikeutettuja. Hoitohen-
kilöstö on alas painettu ammattikunta, joka tähän saak-
ka on vain joustanut säästökampanjoiden ja matokuu-
rien runtelemassa terveydenhuoltosektorissa.

Kontulan Perussuomalaiset perää vastuunottoa hy-
vinvointivaltiomme konkreettisten toimijoiden - hoita-
jien, tasa-arvoisemman aseman saavuttamiseksi yhteis-
kunnassamme. Jos haluamme turvata hoidon saannin 
myös tulevaisuudessa, asenteellisuudesta on nyt luovut-
tava. Tehyn vaatima 24 %:n korotus seuraavalle kahdel-
le ja puolelle vuodelle on kohtuullinen korvaus hyväs-
tä ja arvokkaasta työstä.

Mediapropaganda on omiaan lisäämään kuvaa ah-
neesta, vain itseään ajattelevasta insuliiniterroristihoita-
jasta marssimassa välinpitämättömästi ulos työsuhtees-
taan. Kontulan Perussuomalaiset toivovat myös median 
omaksuvat pitkäjänteisemmän ajattelumallin.

Hoitotyön ja hoitoalan arvostus on saatava sille kuu-
luvalle tasolle, jotta hyvän hoidon suositukset täyttyisi-
vät myös pitkällä tulevaisuudessa.

Vetoammekin nyt kaikkiin hallitusvastuullisiin puo-
lueisiin ja pyydämme ystävällisesti kääntämään takin 
takaisin oikein päin - niin päin, jolla hoitajienkin ää-
net teille ropisivat.

Johanna Rossi, Puheenjohtaja
Kontulan Perussuomalaiset ry.

Keski-Suomen piiri

Jyväskylässä 13.10. pidetyssä syyskokouksessa valittiin 
Marke Tuominen Äänekoskelta jatkamaan piirin pu-
heenjohtajana. Piirisihteerinä jatkaa Jorma Uski Jyväs-
kylästä.

Piiritoimikunnan jäseniksi valittiin Harri Andersson, 
Minna Mäkinen ja Kauko Tuupainen Jyväskylästä, Pet-
ri Liimatainen Jämsästä, Aulis Levänen ja Tapio Levä-
nen Korpilahdelta, Marko Manninen Laukaasta, Yrjö 
Menschakov ja Pentti Tuomi Saarijärveltä, Reijo Rok-
kamäki Uuraisilta sekä Jari Paasonen ja Pirkko Veck-
man Äänekoskelta.

Varsinais-Suomen piirin 
valinnat

Perussuomalaisten Varsinais-Suomen piirin syyskokous pi-
dettiin keskiviikkona 3.10.2007 Liedossa.

Syyskokous mm. valitsi piiritoimikunnan vuodelle 2008. 
Piiritoimikunnan puheenjohtajaksi valittiin uudelleen Lau-
ri Heikkilä Marttilasta.

Piiritoimikunnan muiksi varsinaisiksi jäseniksi valittiin 
seuraavat henkilöt: Kike Elomaa (Masku), Päivi K. Esko-
la (Turku), Raimo Hakala (Marttila), Juhani Hannula (My-
nämäki), Leila Hannula (Mynämäki), Pertti Hannula (Lie-
to), Lauri Haverinen (Loimaa), Arvo Heikkilä (Loimaa), 
Ilmari Jalonen (Pöytyä), Matti Kultanen (Somero), Timo J. 
Laihinen (Turku), Leila Lehtola (Askainen), Veikko Leh-
tonen (Turku), Pasi Lepistö (Pöytyä), Veijo Nummi (Uusi-
kaupunki), Sirke Peltokorpi (Raisio), Iiris Peltomaa (Pyhä-
ranta), Juhani Pilpola (Lieto), Kalevi Satopää (Salo), Ma-
nu J. Vuorio (Turku), Teemu Välimäki (Turku) sekä Taito 
Ylhäinen (Askainen).

Varajäseniksi valittiin Tauno Kummunsalo (Somero), 
Maria Lohela (Turku), Yrjö Ojaniemi (Marttila), Ari Weck-
ström (Turku), Reino Louhi (Raisio), Kyösti Sjöman (Rai-
sio) sekä Ari Antikainen (Turku).

Herra, sinä tiedät parem-
min kuin minä itse, et-
tä olen tulossa vanhaksi ja 
jonakin päivänä olen van-
hus. Pidätä minua muuttu-
masta puheliaaksi ja varje-
le minua ennen muuta sil-
tä kohtalokkaalta luulolta, 
että minun on sanottava jo-
tain joka ikiseen asiaan ja 
joka tilanteessa.

Vapauta minut hillittö-
mästä halusta panna kun-
toon kaikkien toisten asiat. 
Tee minusta huolehtivainen, 
mutta ei äreä; auttavainen, 
mutta ei määräilevä. On tie-
tysti sääli, etten voi käyttää 
kaikkea laajasta viisauden 
varastostani, mutta tiedät-
hän, Herra, että haluaisin 
loppuun asti säilyttää edes 
muutamia ystäviä. Varjele 
minut selostamasta loput-

tomiin pikku yksityiskohtia 
– anna minulle siivet, joilla 
pääsen asian ytimeen.

Pyydän armoa jaksaakse-
ni kuunnella toisten tarinoita 
sairauksistaan. Mutta sinetöi 
omat huuleni, etten kertoisi 
omista säryistäni ja kivuis-
tani–ne ovat lisääntymään 
päin ja haluani kertailla nii-
tä näkyy kasvavan vuosien 
mukana. Auta minua kestä-
mään ne kärsivällisesti.

En rohkene pyytää muis-
tini paranemista, mutta suo 
minulle sen sijaan lisää 
nöyryyttä ja vähemmän it-
sevarmuutta tilanteissa, jol-
loin oma muistini näyttää 
kolahtavan toisten muistia 
vastaan. 

Opeta minulle se loista-
va läksy, että minäkin saa-
tan joskus erehtyä.

”Vanhenevan naisen rukous”
Varjele minut kohtuulli-

sen herttaisena. En halua 
olla pyhimys – sellaisten 
kanssa on joskus hankala 
elää – mutta hapan vanha 
nainen on paholaisen huip-
puluomus. Suo minulle ky-
ky nähdä hyviä asioita yl-
lättävissä paikoissa ja lahjo-
ja yllättävissä ihmisissä. Ja 
auta minua, Herra, armos-
sasi kertomaan niistä heil-
le itselleenkin.

Tuntematon,
1600 luvulta

Eli paljon kiitoksia 
onnitteluista

Paljon kiitoksia lämpimistä 
onnitteluista ja ajatuksista, 
joita sain teiltä perussuo-

Auli Kangasmäki vaatii 
omaishoidon tukea
Kelan korvattavaksi

Perussuomalaisten varapuheenjohtaja Auli Kangasmä-
ki toteaa tyytyväisenä Perussuomalaisten kannatuksen 
nousseen jo 5,1 prosenttiin. Kangasmäki puhui keski-
viikkoiltana Lahdessa pidetyssä tilaisuudessa.

Kangasmäki on Lemin kunnanvaltuuston puheenjoh-
taja. Hän on huolestunut maatalouden 141 poistumises-
ta. Hänen omassa kunnassaan se merkitsee noin 60 työ-
paikan katoamista maataloudesta.

Kangasmäki on huolissaan myös valtion kunnille siir-
tämistä maksuvelvoitteista. Esimerkkinä hän mainitsee 
pitkäaikaistyöttömät. Kun henkilö on ollut 500 päivää 
työttömänä, niin kunnan on maksettava puolet työttö-
myyskorvauksesta, kun aiemmin valtio maksoi korva-
uksen kokonaan.

- Toinen esimerkki on omaishoidon tuki, joka pitäisi ol-
la ehdottomasti Kelan korvattava. Kunnat eivät varmasti 
pysty tukea lihottamaan, koska kunnilla on tarpeeksi tus-
kaa tuottaa peruspalvelunsa, totesi Kangasmäki.

Kangasmäki kehottaa ihmisiä osallistumaan ja kiin-
nostumaan politiikasta, koska poliitikot päättävät kou-
lujen kohtalosta, vanhustenhuollosta, kaavoituksesta ja 
muista kuntalaisille tärkeistä asioista.

Kangasmäki ei näe kuntaliitoksia itseisarvona. Jos ne 
tapahtuvat vapaaehtoisesti, niin siinä hän ei näe huo-
mautettavaa. Sitä hän ei halua ymmärtää, että valtio 
pyrkii rahapolitiikalla pyyhkimään väkisin pieniä kun-
tia kartalta.

- Perussuomalaiset eivät ole ukkopuolue. Naisia on toi-
minnassamme mukana entistä enemmän. Ja naisethan ää-
nestävät miehiä vilkkaammin, muistutti Kangasmäki.

Hän pahoitteli lehdistön asennetta Perussuomalai-
siin. Vaikka puolueen naisjärjestö on ottanut jatkuvas-
ti kantaa muun muassa naisvaltaisten alojen palkkauk-
seen, niin ne kannanotot on lehdistössä pimennetty.

malaiset ystävät. On muka-
vaa, kun muistetaan, vaikka 
olen vähän jäähdytellyt po-
litiikassa, antaen tilaa nuo-
remmille. Kiitollisuudella 
kuitenkin seuraan ja olen 
myös touhuissa mukana.

Sain onnitteluja myös 
viestinä eräältä ystävältä-
ni ja se sisälsi ”vanhenevan 
naisen rukouksen”. Minusta 
tämä sopii ainakin minulle 
ja varmaan monelle saman-
ikäiselle erittäin hyvin. Näin 
varmaan oli lähettäjäkin ar-
vioinut, kun uskalsi minua 
tällä tekstillä onnitella. Ys-
tävät tunnetaan. Ja luotta-
musta riittää. Huumoriakin 
tarvitaan. Työntäyteliäistä 
Joulun odotusaikaa.

Paula Juka, 
Muhokselta
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